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Protokół Nr XXXIX 
z XXXIX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 19 sierpnia 2013r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 9:00 w Urzędzie Gminy Pabianice. 

W posiedzeniu uczestniczyli radni Rady Gminy obecni zgodnie z listą obecności 
stanowiącą zał. nr 1 do protokołu, przedstawiciele Urzędu Gminy: Wójt Gminy Pabianice 
H. Gajda, W-ce Wójt R. Figiel, Skarbnik Gminy Pabianice J. Nowicka, radca prawny 
A. Jankowski, Kierownik ref. Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek oraz zaproszony 
gość: przedstawiciel Nadleśnictwa Grotniki pan W. Cabaj.  

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice A. Jaksa. 

 

Ad. pkt 1. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XXXIX sesji i powitał przybyłych. 

 

Ad. pkt 2. 

Radni nie wnosili uwag do porządku obrad. Porządek został przyjęty w głosowaniu 
jednomyślnie i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXIX sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/309/2013 
Rady Gminy Pabianice z dnia 24 czerwca 2013r. - Uchwała Nr XXXIX/A/2013  

b. zaopiniowania wniosku Lasów Państwowych – Nadleśnictwa Grotniki 
o uznanie lasów ochronnych – Uchwała Nr XXXIX/B/2013 

c. zmian w budżecie gminy na 2013r. - Uchwała Nr XXXIX/C/2013 

5. Wolne wnioski, komunikaty, sprawy różne. 

6. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. pkt 3. 

Radni nie zgłaszali interpelacji, wniosków ani zapytań. 

 

Ad. pkt 4. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy K. Gąsiorek przedstawił projekty uchwał 
o numerze roboczym XXXIX/A/2013, XXXIX/B/2013 i XXXIX/C/2013, co stanowi 
odpowiednio załącznik nr 2, 3 i 4 do protokołu. 

W związku z projektem o nr roboczym XXXIX/A/2013 Przewodniczący Rady Gminy 
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A. Jaksa wyjaśnił, że zmiany w uchwale wynikają z zastrzeżeń poczynionych przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową. Pismo RIO zawierające uwagi, o których wspomniał 
Przewodniczący stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Radny A. Skawiński pytał, czy zmiana w projekcie o nr XXXIX/A/2013 polega na 
podwyższeniu kwoty w stosunku do kwoty o jakiej była mowa w uchwale Nr 
XXXVII/309/2013. 

Odpowiedzi udzielił mecenas A. Jankowski, który poinformował, że kwota 1.100.000 zł 
została podwyższona o 60 tys. zł celem zabezpieczenia odsetek od kredytów i pożyczek.  

Dalszych uwag co do projektu uchwały o nr roboczym XXXIX/A/2013 nie było. Uchwała 
Nr XXXIX/321/2013 została przyjęta w głosowaniu jednomyślnie. 

W sprawie projektu uchwały o nr roboczym XXXIX/B/2013 dodatkowych wyjaśnień 
udzielił przedstawiciel Nadleśnictwa Grotniki pan W. Cabaj. Stwierdził, że lasy, których 
dotyczy projekt uchwały położone są w Uroczysku Porszewice. Do tej pory lasy te nie 
miały statusu lasów ochronnych. Korzyścią wynikającą z przyznania takiego statusu jest 
niższa stawka podatku leśnego, tj. o 50%. 

W tym miejscu Przewodniczący poinformował, że mecenas A. Jankowski wydał opinię 
prawną, w której stwierdził, że uszczerbek w dochodach gminy z tego tytułu będzie 
mniejszy niż 100 zł rocznie. Opinia stanowi zał. nr 6. 

Pan W. Cabaj zauważył jeszcze, że uzyskanie statusu lasu ochronnego nie oznacza, że 
pozyskiwanie drewna z takiego lasu jest niemożliwe, a jedynie utrudnione. Nie można 
jedynie dokonać zrębni zupełnych. Jest to zgodne z uwagami mieszkańców pobliskich 
miejscowości. 

Radna Z. Kasperska odnosząc się do spotkania, które odbyło się we wsi Porszewice m.in. 
z przedstawicielami Nadleśnictwa Grotniki, wyjaśniła, że mieszkańcy nie potrafią 
zrozumieć idei wycinki wiekowych dębów i buków oraz dokonywania w tych miejscach 
nasadzeń sosny, szczególnie że obszary te zostały uznane za park chroniony. Dodała, że 
rozmowy z mieszkańcami powinny być dokonane przed planowaną wycinką. 

Pan W. Cabaj odparł zarzuty radnej stwierdzając, że 10 lat temu na rębniach 
gniazdowych został wprowadzony zarówno buk, jak i dąb. W zakresie zarzutu o to, iż 
lasy te stanowiły park zabytkowy pan W. Cabaj odpowiedział, że konserwator zabytków 
w roku '85 uznał ten teren za taki park, jednak nadleśnictwo nie otrzymało informacji, że 
został on wpisany do rejestru zabytków. Nadleśnictwo działa i musi działać zgodnie 
z przepisami prawa.  

Radna zauważyła, że nie kwestionuje tego, iż nadleśnictwo działa zgodnie z prawem. 
Chodzi jednak o zachowanie pewnego rozsądku w tych sprawach. Radna uważała 
ponadto, że gdyby rozmowy z mieszkańcami były przeprowadzone przed wycinką drzew, 
to nadleśnictwo nie miałoby problemów. 

Pan W. Cabaj zauważył, że etap konsultacji społecznych jest ogólnie dostępny. 
Informacja o konsultacjach była upubliczniona, więc mieszkańcy mogli składać uwagi. 
I jeżeli takie się pojawiały nadleśnictwo starało się je uwzględniać. Nie można 
natomiast liczyć, że z informacją trafi się do każdej zainteresowanej społeczności. 

Dalszych uwag nie było. Radny A. Skawiński wyraził chęć obejrzenia mapy 
z zaznaczonymi terenami, o których mowa. 
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Po obejrzeniu mapy radny A Skawiński pytał, czy istnieją przepisy, które wskazują 
w jakiej odległości od lasu mogą być realizowane różnego typu inwestycje, jak np. 
autostrada, czy kolej dużych prędkości. 

Pan W. Cabaj stwierdził, że nie ma takich przepisów. W przypadku natomiast kolei 
dużych prędkości, to nie planuje się jej przebiegu w bezpośrednim sąsiedztwie lasów. 

Przewodniczący dodał, że celem w tym przypadku jest uregulowanie gospodarki leśnej. 

Dalszych uwag, ani pytań do projektu o nr roboczym XXXIX/B/2013 nie było. Radni 
przyjęli uchwałę Nr XXXIX/322/2013 w głosowaniu jednomyślnie. 

Do uchwały o nr roboczym XXXIX/C/2013 pytań nie było. Radni przyjęli Uchwałę Nr 
XXXIX/323/2013 w głosowaniu jednomyślnie. 

 

Ad. pkt 5. 

W ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych głos zabrał radny 
P. Kociołek. 

Radny odniósł się do 3 kwestii. W pierwszej kolejności stwierdził, że w związku z podjętą 
w ubiegłym roku uchwałą o budowie obelisku w Bychlewie, Komitet, który sprawą tą 
się zajmuje zobowiązał się wykonać we własnym zakresie projekt zagospodarowania 
terenu wokół obelisku. Taki projekt powstał i został złożony na ręce Przewodniczącego 
przez radnego P. Kociołka. Druga kwestia, do której radny się odniósł to zmiana 
przeznaczenia funduszu sołeckiego. Radny poinformował, że zebranie sołeckie podjęło 
uchwałę o przeznaczeniu części zaoszczędzonych środków funduszu na zagospodarowanie 
terenu przy obelisku zgodnie z powstałym projektem. Uchwała ta trafi na najbliższą sesję 
Rady Gminy. Ponadto radny prosił Wójta, aby usunąć, mimo obowiązującej umowy 
z Eko-regionem, pojemniki przeznaczone do selektywnej zbiórki odpadów, tzw. 
dzwonów. Radny argumentował, że pojemniki te są w obecnej chwili zbędne – każdy 
z mieszkańców posiada już pojemniki do selektywnej zbiórki. Pozostając w temacie 
odpadów komunalnych radny zauważył, że pojemniki należące do świetlicy 
w Bychlewie nie powinny być ogólnodostępne. Radny zaproponował, aby ogrodzić 
i zadaszyć część terenu, na którym znajduje się przepompownia ścieków w celu 
umieszczenia tam pojemników. 

Problem z odbiorem odpadów komunalnych od mieszkańców zauważyła również radna 
Z. Kasperska, która poinformowała, że dojazd śmieciarki do posesji nr 11, 10 
i wcześniejszych jest utrudniony, ponieważ droga dojazdowa jest tam bardzo wąska. 
Kierowca śmieciarki prosił o wystawianie koszy przy drodze krajowej. Radna zauważyła, 
że taka praktyka może powodować zagrożenie dla kierowców, ponieważ nie ma tam 
miejsca na wystawianie pojemników. Radna prosiła o skontrolowanie przez pracownika 
tej sytuacji i zastanowieniu się nad poszerzeniem omawianej drogi. 

Przewodniczący z kolei podziękował za naprawienie przepustu na Żabieńcu i oczyszczenie 
rowu przy posesji pani *********. 

W-ce Wójt R. Figiel zauważył w tym miejscu, że są duże opory ze strony mieszkańców 
na odtwarzanie rowów przydrożnych. 

Przewodniczący zauważył, że każdy mieszkaniec ma obowiązek utrzymywać drożność 
przepustów. Może należy zacząć egzekwować ten obowiązek.  
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Podziękowania złożyła również radna J. Szafran za ustawienie słupków odblaskowych 
w Hermanowie. 

Dalszych uwag nie było. 

 

Ad. pkt 6. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady sesji nadzwyczajnej. 

 

Obradom sesji przewodniczył: 
Przewodniczący Rady Gminy 

dr Arkadiusz Jaksa 

 

Protokołowała: Andżelika Miszewska 


